



стр. 4



стр. 14



стр. 20

## НЭБ - БИБЛИОТЕКА БУДУЩЕГО

- Российская государственная библиотека — оператор Национальной электронной библиотеки Я
- Танцы с бубном вокруг Национальной электронной библиотеки **4**
- Вислый А.И. Международный опыт создания электронных библиотек **5**
- Дуда В.В. Национальное электронное пространство знаний **7**
- Баландюк С.В. Современные онлайн-сервисы электронных библиотек **9**
- Махно О.О. Национальный библиотечный ресурс: реалии, успехи, перспективы лл

## КАК «ЗАЙТИ» В БИБЛИОТЕКУ?

- Соколова Н.В. Как найти в библиотеке, или новые модели и технологии для раскрытия библиотечного фонда 1а

## МЕДИАТЕХНОЛОГИИ НА ММКВЯ

- Старых М.Д. Голова в облаках IT-технологий. По материалам дискуссий на ММКВЯ-2014 **20**

## МЕДИАТЕКА ИСКУССТВ

- Шленова О.Е. От шеллаковых грампластинок до компакт-дисков: из коллекции фонотеки РГБ **24**

## ВРЕМЕНА ГОДА: ЗИМНИЕ ВСТРЕЧИ

- Степанова Е.В. «Идет волшебница зима...» **31**

## СЛОВО НА КОНЧИКАХ ПАЛЬЦЕВ

- Гильфанова И.А. «Электронный пандус»: особое чтение в Год культуры **38**

## МЕДИАРЕСУРСЫ

- Мурашов Д.Ю. Пензенская лермонтовiana: люди и тексты **42**
- Шibaева Е.А. Два формата: взаимосвязь реального и виртуального в деятельности библиотек **45**
- Содержание журнала «Медiateка и Мир» №1—4'2014 **47**



стр. 24



стр. 38



стр. 45



стр. 31



стр. 42

## THE NATIONAL E-LIBRARY IS THE LIBRARY OF FUTURE

- The Russian State Library is Operator of the National E-Library **1**
- Workaround the National E-Library **4**
- Visly A. International Experience in Creation of E-Libraries **5**
- Duda V. National Electronic Space of Knowledge **7**
- Balandyuk S. Modern Online Services of E-Libraries **9**
- Makhno O. The National Library Resource: Realities, Achievements, Future Outlook **11**

## HOW «TO ACCESS» THE LIBRARY<sup>9</sup>

- SoKolova Ni. How to Search in the library, or The New Models and Technologies to Discover the Library Holdings **14**

## MEDIATECHNOLOGIES AT THE MOSCOW INTERNATIONAL BOOK FAIR

- Starykh M. Head in the Clouds of IT-Technologies. Following the Materials of

Discussions at the Moscow International Book Fair — 2014 **20**

## MULTIMEDIA LIBRARY OF ARTS

- Shlenova O. From Shellac Gramophone Records to Compact Disks: from the Collection of Sound Recordings of the Russian State Library **24**

## SEASONS: MEETINGS IN WINTER

- Stepanova E. «Sorceress-Winter's Here at Last...» **31**

## WORD AT FINGERTIPS

- Gilfanova I. «E-Ramp»: Special Reading in the Year of Culture **38**

## MEDIA RESOURCES

- Murasnov V. Lermontoviana in Penza: People and Texts **42**
- Shlaeva E. Two Formats: Interrelation of Real and Virtual in Library Activities **45**
- Contents of the Magazine «Media-theque and the World» № T-4'2014 **47**